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Protokół nr 68/2024 

Komisja Budżetu i Gospodarki 

Protokół nr 79/2024 

Komisja ds. Społecznych i Oświatowych 

29  stycznia 2024r. 

 

 

Komisja Budżetu i Gospodarki w związku z tematyką posiedzenia obradowała wspólnie 

z Komisją ds. Społecznych i Oświatowych. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej dla Województwa Lubuskiego na opracowanie dokumentacji dla zadania pn.: 

„Budowa wyspy spowalniającej ruch oraz przejścia dla pieszych w pasie drogowym 

drogi wojewódzkiej nr 158 w miejscowości Wawrów” . (projekt 1) 

4. Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej dla Powiatu Gorzowskiego na dofinansowanie zadania pn. „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1404F ul. Wylotowa w m. Janczewo”. (projekt 2) 

5. Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej dla Powiatu Gorzowskiego na dofinansowanie zadania pn. „Przebudowa wraz  

z rozbudową drogi powiatowej nr 1406F na odcinku Wawrów -Czechów. Etap II”. 

(projekt 3) 

6. Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace związane z ochroną 

zabytków  (projekt 4) 

7. Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace związane z ochroną 

zabytków. (projekt 5) 

8. Stanowisko do uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Santok na rok 

2024. (projekt 6) 

9. Stanowisko do uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Santok na lata 2024-2043  (projekt 7). 

10. Stanowisko do uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim 

etapie postępowania  rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych oraz liczby punktów za każde z kryterium.  (projekt 8) 

11. Stanowisko do pisma Przewodniczącego Rady Miejskiej w Witnicy z dnia 4 stycznia 

2024r. 

12. Wolne wnioski i zapytania. 

13. Zakończenie posiedzenia. 

 

 

Ad. 1  

Przewodniczący Komisji ds. Społecznych i Oświatowych Zbigniew Łukasiewicz  o godz. 

1405 dokonał otwarcia posiedzenia wspólnej komisji witając wszystkich przybyłych. Komisja 

Budżetu i Gospodarki uczestniczyła w 9 osobowym pełnym składzie. Komisja ds. 

Społecznych i Oświatowych uczestniczyła w 9 osobowym składzie pełnym. Spoza Komisji 

udział wzięli: Wójt Gminy Paweł Pisarek, Z-ca Wójta Damian Kochmański, Sekretarz Alicja 

Cierach, Skarbnik Andrzej Szymczak, Przewodnicząca Rady Renata Nowosad, Kierownik 
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RRG Bogumiła Popkowska, Kierownik RGP Agata Golemba, Kierownik OPS Anita 

Łukowiak. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Społecznych i Oświatowych Zbigniew Łukasiewicz  

zaproponował siebie, jako osobę prowadzącą posiedzenie Komisji. 

Komisje w drodze głosowania wybrały Przewodniczącego Komisji ds. Społecznych  

i Oświatowych Zbigniewa Łukasiewicza  na osobę prowadzącą posiedzenie. 

Wyniki głosowania 

Komisja Budżetu i Gospodarki 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Justyna Haliczyn – za 

3. Irena Kucharska – za 

4. Ireneusz Kucner – za 

5. Krystyna Podsiadło - za 

6. Wojciech Przybył - za 

7. Renata Szostak – za 

8. Magdalena Rzeczycka-Więckowska - za 

9. Marian Tomkiewicz – za 

 

Komisja ds. Społecznych i Oświatowych 

1. Daria Kaźmierczak – za 

2. Ireneusz Kucner – za 

3. Zbigniew Łukasiewicz – za 

4. Krystyna Podsiadło - za 

5. Mirosława Porańczyk – za  

6. Krystyna Rajczyk – za 

7. Renata Szostak – za 

8. Marian Tomkiewicz – za 

9. Tomasz Żarski - za 

 

Ad. 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Kierownik OPS Anita Łukowiak zawnioskowała o wprowadzenie do porządku posiedzenia 

uchwałę w sprawie przystąpienia do realizacji Korpusu Wsparcia Seniorów.  

 

Kierownik RRG Bogumiła Popkowska zawnioskowała o wprowadzenie do porządku 

posiedzenia uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej dla powiatu gorzowskiego na 

dofinansowanie zadania pn.: „Przebudowa wraz z rozbudową drogi powiatowej nr 1365F na 

odcinku Czechów-Santok”. 
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Skarbnik zawnioskował o wprowadzenie do porządku posiedzenia uchwałę w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wnioskowane  zmiany w porządku obrad. 

Komisje w drodze głosowania przyjęły zmiany w porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

Komisja Budżetu i Gospodarki 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Justyna Haliczyn – za 

3. Irena Kucharska – za 

4. Ireneusz Kucner – za 

5. Krystyna Podsiadło - za 

6. Wojciech Przybył - za 

7. Renata Szostak – za 

8. Magdalena Rzeczycka-Więckowska - za 

9. Marian Tomkiewicz – za 

 

Komisja ds. Społecznych i Oświatowych 

1. Daria Kaźmierczak – za 

2. Ireneusz Kucner – za 

3. Zbigniew Łukasiewicz – za 

4. Krystyna Podsiadło - za 

5. Mirosława Porańczyk – za  

6. Krystyna Rajczyk – za 

7. Renata Szostak – za 

8. Marian Tomkiewicz – za 

9. Tomasz Żarski – za 

 

Porządek posiedzenia po zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej dla Województwa Lubuskiego na opracowanie dokumentacji dla zadania pn.: 

„Budowa wyspy spowalniającej ruch oraz przejścia dla pieszych w pasie drogowym 

drogi wojewódzkiej nr 158 w miejscowości Wawrów” . (projekt 1) 

4. Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej dla Powiatu Gorzowskiego na dofinansowanie zadania pn. „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1404F ul. Wylotowa w m. Janczewo”. (projekt 2) 

5. Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej dla Powiatu Gorzowskiego na dofinansowanie zadania pn. „Przebudowa wraz  

z rozbudową drogi powiatowej nr 1406F na odcinku Wawrów -Czechów. Etap II”. 

(projekt 3) 

6. Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace związane z ochroną 

zabytków  (projekt 4) 
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7. Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace związane z ochroną 

zabytków. (projekt 5) 

8. Stanowisko do uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Santok na rok 

2024. (projekt 6) 

9. Stanowisko do uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Santok na lata 2024-2043  (projekt 7). 

10. Stanowisko do uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. (projekt 

8) 

11. Stanowisko do uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim 

etapie postępowania  rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych oraz liczby punktów za każde z kryterium.  (projekt 9) 

12. Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla powiatu 

gorzowskiego na dofinansowanie zadania pn.: „Przebudowa wraz z rozbudową drogi 

powiatowej nr 1365F na odcinku Czechów-Santok”. (projekt 10) 

13. Stanowisko do uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji Korpusu Wsparcia 

Seniorów. (projekt 11) 

14. Stanowisko do pisma Przewodniczącego Rady Miejskiej w Witnicy z dnia 4 stycznia 

2024r. 

15. Wolne wnioski i zapytania. 

16. Zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie porządek obrad ze zmianami.. 

Komisje w drodze głosowania przyjęły  porządek obrad. 

Wyniki głosowania 

Komisja Budżetu i Gospodarki 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Justyna Haliczyn – za 

3. Irena Kucharska – za 

4. Ireneusz Kucner – za 

5. Krystyna Podsiadło - za 

6. Wojciech Przybył - za 

7. Renata Szostak – za 

8. Magdalena Rzeczycka-Więckowska - za 

9. Marian Tomkiewicz – za 

 

Komisja ds. Społecznych i Oświatowych 

1. Daria Kaźmierczak – za 

2. Ireneusz Kucner – za 

3. Zbigniew Łukasiewicz – za 

4. Krystyna Podsiadło - za 

5. Mirosława Porańczyk – za  

6. Krystyna Rajczyk – za 

7. Renata Szostak – za 

8. Marian Tomkiewicz – za 

9. Tomasz Żarski – za 
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Ad. 3  

Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

dla Województwa Lubuskiego na opracowanie dokumentacji dla zadania pn.: „Budowa 

wyspy spowalniającej ruch oraz przejścia dla pieszych w pasie drogowym drogi 

wojewódzkiej nr 158 w miejscowości Wawrów” . (projekt 1) 

 

Uchwałę omówiła Kierownik RRG Bogumiła Popkowska. 

 

Radny Ireneusz Kucner zwrócił się z pytaniem, czy jeżeli radni przyjmą przedłożoną 

uchwałę to jest szansa na to, że Zarząd Dróg Wojewódzkich będzie realizował tę inwestycje. 

 

Kierownik RRG Bogumiła Popkowska udzieliła odpowiedzi, że nie może złożyć takich 

deklaracji, ponieważ zadanie będzie należało do ZDW. 31 stycznia o godz. 13.00 na prośbę 

mieszkańców, odbędzie się spotkanie z ZDW.  

 

Radna Krystyna Rajczyk poprosiła o kopię pisma otrzymanego z ZDW oraz zwróciła się  

z pytaniem, czy jedynym możliwym rozwiązaniem jest budowa wyspy, czy nie można 

usytuować tam sygnalizacji tak jak w Janczewie, czy w Santoku. 

 

Kierownik RRG Bogumiła Popkowska odpowiedziała, że sytuacja w omawianym miejscu 

jest trochę inna, ponieważ jest tam skrzyżowanie i warunki nie pozwalają na montaż 

sygnalizacji bez wyspy.   

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przedłożoną uchwałę. 

Wyniki głosowania: 

Komisja Budżetu i Gospodarki 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Justyna Haliczyn – za 

3. Irena Kucharska – za 

4. Ireneusz Kucner – za 

5. Krystyna Podsiadło - za 

6. Wojciech Przybył - za 

7. Renata Szostak – za 

8. Magdalena Rzeczycka-Więckowska – za 

9. Marian Tomkiewicz – za 

 

Komisja ds. Społecznych i Oświatowych 

1. Daria Kaźmierczak – za 

2. Ireneusz Kucner – za 

3. Zbigniew Łukasiewicz – za 

4. Krystyna Podsiadło - za 

5. Mirosława Porańczyk – za  

6. Krystyna Rajczyk – za 

7. Renata Szostak – za 
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8. Marian Tomkiewicz – za 

9. Tomasz Żarski – za 

 

Ad. 4 

Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

dla Powiatu Gorzowskiego na dofinansowanie zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej 

nr 1404F ul. Wylotowa w m. Janczewo”. (projekt 2) 

 

Uchwałę omówiła Kierownik RRG Bogumiła Popkowska. 

Radna Magdalena Rzeczycka-Więckowska zwróciła się z pytaniem, dlaczego gmina 

pokrywa 100% kosztów budowy drogi, która należy do powiatu. 

 

Wójt udzielił odpowiedzi, że powiat ma w tej chwili trudności z realizacją tej inwestycji  

i umowa jest taka, że aby nie rezygnować z tego zadania, ponieważ powiat jest już związany 

ofertą z wykonawcą to wójt zaproponował, iż tę inwestycje weźmie na siebie gmina, ale  

o kwotę stanowiącą 50% kosztu zadania gmina wpłaci mniej przy realizacji kolejnego zadania 

i to zostanie ujęte w porozumieniu. 

 

Radna Krystyna Rajczyk oznajmiła, że chciałaby wiedzieć, jaka jest planowana kolejna 

inwestycja z powiatem. 

 

Wójt oznajmił, że planowana jest kolejna inwestycja za 5 080 000 zł polegająca na 

modernizacji drogi powiatowej od Gorzowa do Czechowa na odcinku 970 m i z tego tytułu 

będzie modernizowana pętla autobusowa przy parku „Czechówek” oraz ścieżka rowerowa  

z oświetleniem biegnąca przez Czechów z nową nawierzchnią i odwodnieniem. 60% kosztów 

inwestycji będzie pokrywał Wojewoda, a pozostała kwota pokrywana na pół z powiatem  

z tym, ze gmina zapłaci mniej o 50% kosztów realizacji zadania, o którym mowa  

w omawianej uchwale. 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przedłożoną uchwałę. 

Wyniki głosowania: 

Komisja Budżetu i Gospodarki 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Justyna Haliczyn – za 

3. Irena Kucharska – za 

4. Ireneusz Kucner – za 

5. Krystyna Podsiadło - za 

6. Wojciech Przybył - za 

7. Renata Szostak – za 

8. Magdalena Rzeczycka-Więckowska - za 

9. Marian Tomkiewicz – za 

 

Komisja ds. Społecznych i Oświatowych 

1. Daria Kaźmierczak – za 

2. Ireneusz Kucner – za 
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3. Zbigniew Łukasiewicz – za 

4. Krystyna Podsiadło - za 

5. Mirosława Porańczyk – za  

6. Krystyna Rajczyk – za 

7. Renata Szostak – za 

8. Marian Tomkiewicz – za 

9. Tomasz Żarski – wstrzymany 

 

Radna Krystyna Rajczyk zwróciła się z pytaniem, czy gmina ma jakies zaległości 

finansowe w stosunku do powiatu. 

 

Wójt odpowiedział, że nie. 

 

Ad. 5 

Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

dla Powiatu Gorzowskiego na dofinansowanie zadania pn. „Przebudowa wraz  

z rozbudową drogi powiatowej nr 1406F na odcinku Wawrów - Czechów. Etap II”. (projekt 

3) 

 

Uchwałę omówiła Kierownik RRG Bogumiła Popkowska. 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przedłożoną uchwałę 

Wyniki głosowania: 

Komisja Budżetu i Gospodarki 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Justyna Haliczyn – za 

3. Irena Kucharska – za 

4. Ireneusz Kucner – za 

5. Krystyna Podsiadło - za 

6. Wojciech Przybył - za 

7. Renata Szostak – za 

8. Magdalena Rzeczycka-Więckowska – za 

9. Marian Tomkiewicz – za 

 

Komisja ds. Społecznych i Oświatowych 

1. Daria Kaźmierczak – za 

2. Ireneusz Kucner – za 

3. Zbigniew Łukasiewicz – za 

4. Krystyna Podsiadło - za 

5. Mirosława Porańczyk – za  

6. Krystyna Rajczyk – za 

7. Renata Szostak – za 

8. Marian Tomkiewicz – za 

9. Tomasz Żarski – za 
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Ad. 6 

Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace związane z ochroną zabytków  

(projekt 4) 

 

Uchwałę omówiła Kierownik RRG Bogumiła Popkowska. 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przedłożoną uchwałę 

Wyniki głosowania: 

Komisja Budżetu i Gospodarki 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Justyna Haliczyn – za 

3. Irena Kucharska – za 

4. Ireneusz Kucner – za 

5. Krystyna Podsiadło - za 

6. Wojciech Przybył - za 

7. Renata Szostak – za 

8. Magdalena Rzeczycka-Więckowska – za 

9. Marian Tomkiewicz – za 

 

Komisja ds. Społecznych i Oświatowych 

1. Daria Kaźmierczak – za 

2. Ireneusz Kucner – za 

3. Zbigniew Łukasiewicz – za 

4. Krystyna Podsiadło - za 

5. Mirosława Porańczyk – za  

6. Krystyna Rajczyk – za 

7. Renata Szostak – za 

8. Marian Tomkiewicz – za 

9. Tomasz Żarski – za 

 

Ad. 7 

Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace związane z ochroną 

zabytków. (projekt 5) 

 

Uchwałę omówiła Kierownik RRG Bogumiła Popkowska. 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przedłożoną uchwałę 

Wyniki głosowania: 

Komisja Budżetu i Gospodarki 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Justyna Haliczyn – za 

3. Irena Kucharska – za 

4. Ireneusz Kucner – za 
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5. Krystyna Podsiadło - za 

6. Wojciech Przybył - za 

7. Renata Szostak – za 

8. Magdalena Rzeczycka-Więckowska – za 

9. Marian Tomkiewicz – za 

 

Komisja ds. Społecznych i Oświatowych 

1. Daria Kaźmierczak – za 

2. Ireneusz Kucner – za 

3. Zbigniew Łukasiewicz – za 

4. Krystyna Podsiadło - za 

5. Mirosława Porańczyk – za  

6. Krystyna Rajczyk – za 

7. Renata Szostak – za 

8. Marian Tomkiewicz – za 

9. Tomasz Żarski – za 

 

Ad. 8 

Stanowisko do uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Santok na rok 2024. 

(projekt 6) 

 

Uchwałę omówił Skarbnik. 

 

Radny Tadeusz Boczula oznajmił, że minął miesiąc od nowego roku i mamy uchwałę 

zmieniającą budżet, która zmienia go w radykalny sposób na niekorzyść dochodów, ponieważ 

wydatki zwiększają się o  6 mln i ponad 3 mln jest równica między dochodami a wydatkami, 

co wskazuje na to, że zwiększy się zadłużenie gminy. Tegoroczny budżet będzie mocno 

skomplikowany do zrealizowania. Radny zwrócił się z pytaniem, jakie jest zadłużenie gminy 

na dzień dzisiejszy i do jakiej kwoty można się zadłużyć. 

 

Skarbnik udzielił odpowiedzi, że podejmując uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Santok na rok 2024 kwota planowanych przychodów to było 9 276 899, 04 zł i kwota 1 332 

980,12 zł szła na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań na pokrycie planowanego 

deficytu. W tych 9 mln było 8 200 000 planowanego kredytu długoterminowego, plus transze 

pożyczek w WFOŚ, na które uchwały były podjęte w marcu zeszłego roku. W związku z tym, 

że w listopadzie po przedłożeniu projektu uchwały Radzie i RIO, dokonano zmian uchwał 

dotyczących pożyczek i zwiększył się deficyt oraz przychody to tak naprawdę po stronie 

kredytu przeszły transze pożyczek z 2023 r., a kredyt długoterminowy w dalszym ciągu 

pozostaje w kwocie 8 200 000 zł. Łączna kwota kredytu to 10 950 035,89 zł. Tak naprawdę 

zwiększenie wydatków o 6 mln nie powoduje zaciągnięcia dodatkowego kredytu 

komercyjnego długoterminowego. Natomiast kwota długu na koniec roku 2023 to 20 531 

304,86 zł, a planowane przewidywane zadłużenie na koniec 2024 roku  to 30 145 494,73 zł. 

Jedyną wartością, która pilnuje i ogranicza są to wskaźniki indywidualne wynikające z art. 

243 i 242 ustawy o finansach publicznych. Wskaźniki te są zachowany w całym okresie 

kredytowania czyli do roku 2044.  
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Wójt dodał, że to nie jest nic co powinno napawać dumą, że gmina ma taki dług i że ten dług 

rośnie, natomiast on od początku kadencji radykalnie nie wzrósł do tego momentu, ale należy 

sobie zadać pytanie, „czy chcemy mieć ciastko czy chcemy zjeść ciastko”, bo chcąc 

realizować inwestycje, na które większość środków otrzyma się z dofinansowania to należy te 

kroki czynić. W obecnej kadencji wydatkowano lub są już zakontraktowane umowy lub w 

postaci umów na dofinansowanie to jest kwota ponad 110 mln z czego 37% tej kwoty to 

udział własny, a aż 63% to pieniądze uzyskane z zewnątrz. Pytanie jest takie, że albo z tego 

świadomie rezygnujemy, albo w sposób kontrolowany prowadzimy ten proces i inwestujemy. 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przedłożoną uchwałę. 

Wyniki głosowania: 

Komisja Budżetu i Gospodarki 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Justyna Haliczyn – za 

3. Irena Kucharska – za 

4. Ireneusz Kucner – za 

5. Krystyna Podsiadło - za 

6. Wojciech Przybył - za 

7. Renata Szostak – za 

8. Magdalena Rzeczycka-Więckowska – za 

9. Marian Tomkiewicz – za 

 

Komisja ds. Społecznych i Oświatowych 

1. Daria Kaźmierczak – przeciw 

2. Ireneusz Kucner – za 

3. Zbigniew Łukasiewicz – za 

4. Krystyna Podsiadło - za 

5. Mirosława Porańczyk – wstrzymany  

6. Krystyna Rajczyk – za 

7. Renata Szostak – za 

8. Marian Tomkiewicz – za 

9. Tomasz Żarski – przeciw 

 

Ad. 9 

Stanowisko do uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Santok 

na lata 2024-2043  (projekt 7). 

 

Uchwałę omówił Skarbnik. 

 

Wójt oznajmił, iż chciałby się odnieść do wyników głosowania poprzedniej uchwały, 

ponieważ uważa, że powinno się pracować dla całej gminy, a Wójt odbiera to tak, że jak  

w poprzedniej kadencji ogromne pieniądze szły i większość długu, który jest w związku  

z inwestycjami w Lipkach Wielkich to wszyscy głosowali za tym, żeby te inwestycje szły bez 

względu na rosnące zadłużenie, jak to, że jest uruchomiona komunikacja, która głównie służy 

zapobieganiu wykluczeniu wschodnich miejscowości i Lipek Wielkich, a nie zachodnich  



11 

 

i wiele innych inwestycji jak przedszkole, remont dachu w szkole, kanalizacja, stacja 

uzdatniania wody, drogi itp. to również nikt na to nie patrzył na stan zadłużenia.  

 

Radna Magdalena Rzeczycka-Więckowska oznajmiła, iż jej również wydawało się, że rada 

jest radą spójną i solidarną, która dba o każdą część gminy, każdy może mieć bolączki, ale 

wydaje się, że nie ma żadnej miejscowości, która byłaby zaniedbywana, a na pewno nie są to 

Lipki Wielkie. Dziś trzeba zając się innymi miejscowościami, więc postawa radnych z Lipek 

Wielkich dziwi.  

 

Radny Tomasz Żarski oznajmił, iż to że głosował przeciw uchwale wcale nie oznacza, że 

jest przeciw inwestycjom, które są zaplanowane, tylko ogólnie patrzy na budżet gminy  

i uważa że jest on przeinwestowany i gmina nie jest w stanie wszystkich inwestycji 

zrealizować. Coś jest nie tak, ponieważ zaczyna brakować na wydatki bieżące takie jak 

łatanie dziur, a są środki na tak duże inwestycje.  

 

Radna Magdalena Rzeczycka-Więckowska oznajmiła, iż rozumie o czym mówi jej 

przedmówca, ale bardzo ważny jest fakt, że bez wkładu własne nie pozyska się takich dużych 

środków z zewnątrz, które za jakiś czas nie będą już przyznawane w ogóle. Dlatego ważne 

jest to żeby z tego skorzystać.  

 

Radna Renata Szostak, Radna Irena Kucharska, Radny Ireneusz Kucner oraz Radna 

Krystyna Podsiadło również wyrazili zdanie, iż należy skorzystać z okazji, kiedy można 

pozyskać tak duże środki na ważne dla gminy inwestycje. 

  

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przedłożoną uchwałę. 

Wyniki głosowania: 

Komisja Budżetu i Gospodarki 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Justyna Haliczyn – za 

3. Irena Kucharska – za 

4. Ireneusz Kucner – za 

5. Krystyna Podsiadło - za 

6. Wojciech Przybył - za 

7. Renata Szostak – za 

8. Magdalena Rzeczycka-Więckowska – za 

9. Marian Tomkiewicz – za 

 

Komisja ds. Społecznych i Oświatowych 

1. Daria Kaźmierczak – przeciw 

2. Ireneusz Kucner – za 

3. Zbigniew Łukasiewicz – za 

4. Krystyna Podsiadło - za 

5. Mirosława Porańczyk – za  

6. Krystyna Rajczyk – za 

7. Renata Szostak – za 

8. Marian Tomkiewicz – za 
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9. Tomasz Żarski – przeciw 

 

Ad. 10 

Stanowisko do uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. (projekt 8) 

 

Uchwałę omówił Skarbnik. 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przedłożoną uchwałę. 

Wyniki głosowania: 

Komisja Budżetu i Gospodarki 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Justyna Haliczyn – za 

3. Irena Kucharska – za 

4. Ireneusz Kucner – za 

5. Krystyna Podsiadło - za 

6. Wojciech Przybył - za 

7. Renata Szostak – za 

8. Magdalena Rzeczycka-Więckowska – za 

9. Marian Tomkiewicz – za 

 

Komisja ds. Społecznych i Oświatowych 

1. Daria Kaźmierczak – przeciw 

2. Ireneusz Kucner – za 

3. Zbigniew Łukasiewicz – za 

4. Krystyna Podsiadło - za 

5. Mirosława Porańczyk – za  

6. Krystyna Rajczyk – za 

7. Renata Szostak – za 

8. Marian Tomkiewicz – za 

9. Tomasz Żarski – przeciw 

 

Ad. 11 

Stanowisko do uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie 

postępowania  rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych oraz 

liczby punktów za każde z kryterium.  (projekt 9) 

 

Uchwałę omówiła Kierownik CUW Dagmara Kowalicka-Szymczak. 

 

Radna Krystyna Rajczyk oznajmiła, iż na pewno nie zagłosuje za, przy takim podejściu do 

pracy, ponieważ na pewno są dzieci, które potrzebują opieki, bo rodzice pracują i na pewno są 

dzieci z rodzin w trudnej finansowo sytuacji i uważa że są one przy zachowaniu wskazanych 

kryteriów pomijane. 
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Radny Marian Tomkiewicz zwrócił się z pytaniem, czy brakuje miejsc w przedszkolu.  

 

Kierownik CUW Dagmara Kowalicka-Szymczak oznajmiła, iż na dzień dzisiejszy miejsc 

nie brakuje, wszystkie zgłoszone dzieci zostały przyjęte.  

 

Z-ca Wójta dodał, iż proponuje się taką uchwałę, ponieważ przedszkola mają ograniczoną 

liczbę miejsc. Na tym etapie demografii można założyć, iż tych dzieci może być dużo więcej 

niż obecnie jest w przedszkolach, ponieważ na chwile obecną cały czas zwiększa się liczba 

mieszkańców w Janczewie i w Wawrowie. Jednak ma na to wpływ oddziaływanie Gorzowa 

Wlkp., ponieważ gro ludzi jadąc do pracy do miasta zawozi tam dzieci do przedszkoli. 

Regulacja, która jest wprowadzana, daje możliwość rodzicom pracującym. Do gminy 

docierają sygnały, że rodzice, aktywni zawodowo są w jakiś sposób poszkodowani. Natomiast 

dzieci potrzebujące dostają się na pierwszym etapie rekrutacji.  

 

Radna Magdalena Rzeczycka-Więckowska oznajmiła, iż należy jeszcze rozróżnić osoby 

pracujące, ale takie których jest stać również na inną formę opieki, natomiast chodzi tu ukłon  

w stronę ludzi ubogich, aby im pomóc. 

 

Z-ca Wójta oznajmił, iż na dzień dzisiejszy nie ma przypadków dzieci z rodzin z trudną 

sytuacją materialną, które się nie dostały do placówki. Z doświadczenia też wie, że osoby 

majętne, o których wspomniała jego przedmówczyni z reguły zapisują dzieci do placówek 

prywatnych, a nie publicznych.    

 

Radna Magdalena Rzeczycka-Więckowska oznajmiła, iż dobrze, że takich przypadków nie 

ma, ale może warto wprowadzić zapis w uchwale dotyczący kryterium dochodowe, skoro  

w niczym nie przeszkadza, a kiedyś może będzie taka sytuacja i komuś pomoże.  

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie zmian do 

projektu uchwały.  

Wyniki głosowania: 

Komisja Budżetu i Gospodarki 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Justyna Haliczyn – za 

3. Irena Kucharska – za 

4. Ireneusz Kucner – za 

5. Krystyna Podsiadło - za 

6. Wojciech Przybył - za 

7. Renata Szostak – za 

8. Magdalena Rzeczycka-Więckowska – za 

9. Marian Tomkiewicz – za 

 

Komisja ds. Społecznych i Oświatowych 

1. Daria Kaźmierczak – za 
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2. Ireneusz Kucner – za 

3. Zbigniew Łukasiewicz – za 

4. Krystyna Podsiadło - za 

5. Mirosława Porańczyk – za  

6. Krystyna Rajczyk – za 

7. Renata Szostak – za 

8. Marian Tomkiewicz – za 

9. Tomasz Żarski – za 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przedłożoną uchwałę ze zmianami. 

Wyniki głosowania: 

Komisja Budżetu i Gospodarki 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Justyna Haliczyn – za 

3. Irena Kucharska – za 

4. Ireneusz Kucner – za 

5. Krystyna Podsiadło - za 

6. Wojciech Przybył - za 

7. Renata Szostak – za 

8. Magdalena Rzeczycka-Więckowska – za 

9. Marian Tomkiewicz – za 

 

Komisja ds. Społecznych i Oświatowych 

1. Daria Kaźmierczak – za 

2. Ireneusz Kucner – za 

3. Zbigniew Łukasiewicz – za 

4. Krystyna Podsiadło - za 

5. Mirosława Porańczyk – za  

6. Krystyna Rajczyk – za 

7. Renata Szostak – za 

8. Marian Tomkiewicz – za 

9. Tomasz Żarski – za 

 

 

Ad. 12 

Stanowisko do uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla powiatu gorzowskiego na 

dofinansowanie zadania pn.: „Przebudowa wraz z rozbudową drogi powiatowej nr 1365F 

na odcinku Czechów-Santok”. (projekt 10) 

Uchwałę omówiła Kierownik RRG Bogumiła Popkowska. 

 

Wójt dodał, że jest to ta inwestycja, która jest dofinansowana w 95%. 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przedłożoną uchwałę. 

Wyniki głosowania: 
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Komisja Budżetu i Gospodarki 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Justyna Haliczyn – za 

3. Irena Kucharska – za 

4. Ireneusz Kucner – za 

5. Krystyna Podsiadło - za 

6. Wojciech Przybył - za 

7. Renata Szostak – za 

8. Magdalena Rzeczycka-Więckowska – za 

9. Marian Tomkiewicz – za 

 

Komisja ds. Społecznych i Oświatowych 

1. Daria Kaźmierczak – za 

2. Ireneusz Kucner – za 

3. Zbigniew Łukasiewicz – za 

4. Krystyna Podsiadło - za 

5. Mirosława Porańczyk – za  

6. Krystyna Rajczyk – za 

7. Renata Szostak – za 

8. Marian Tomkiewicz – za 

9. Tomasz Żarski – za 

 

Ad. 13 

Stanowisko do uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji Korpusu Wsparcia Seniorów. 

(projekt 11) 

 

Uchwałę omówiła Kierownik OPS Anita Łukowiak. 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przedłożoną uchwałę. 

Wyniki głosowania: 

Komisja Budżetu i Gospodarki 

1. Tadeusz Boczula – za 

2. Justyna Haliczyn – za 

3. Irena Kucharska – za 

4. Ireneusz Kucner – za 

5. Krystyna Podsiadło - za 

6. Wojciech Przybył - za 

7. Renata Szostak – za 

8. Magdalena Rzeczycka-Więckowska – za 

9. Marian Tomkiewicz – za 

 

Komisja ds. Społecznych i Oświatowych 

1. Daria Kaźmierczak – za 
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2. Ireneusz Kucner – za 

3. Zbigniew Łukasiewicz – za 

4. Krystyna Podsiadło - za 

5. Mirosława Porańczyk – za  

6. Krystyna Rajczyk – za 

7. Renata Szostak – za 

8. Marian Tomkiewicz – za 

9. Tomasz Żarski – za 

 

Ad. 14 

Stanowisko do pisma Przewodniczącego Rady Miejskiej w Witnicy z dnia 4 stycznia 2024r. 

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Miejska w Witnicy wystosowała apel do Premiera 

Rządu RP oraz Zarządu PKP i jest prośba, aby Rada Gminy Santok również wystosowała 

apel. 

 

Komisja wypracowała stanowisko, iż jest za przyjęciem apelu. 

 

Ad. 15 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż na skrzynki mailowe Radni otrzymali dwa pisma, jedno 

to wniosek o powołanie rady seniorów w gminie. 

 

Kierownik OPS Anita Łukowiak oznajmiła, iż w ramach  projektu tworzenia rad seniora  

w powiecie gorzowskim odbyły się trzy spotkania z seniorami w terenu gminy po to, aby 

zdobyć wiedzę w tym zakresie, natomiast były przekazywane informacje, dlaczego rada 

seniorów jest dobra, ale nie było informacji z jakimi obowiązkami się wiąże. Podpisy 

seniorów zostały złożone, ale dochodziły informacje do OPS, że seniorzy jeszcze nie są 

gotowi na działanie w takiej radzie. 

 

Radna Irena Kucharska oznajmiła, iż była na takim spotkaniu w Płomykowie, na którym 

było narzucone takie tempo, że nie wszyscy wiedzieli o co chodzi. Propozycja Radnej jest 

taka, aby ten temat odłożyć i dokładniej zapoznać seniorów z celami takiego organu.   

 

Radna Magdalena Rzeczycka-Więckowska oznajmiła, iż takie informacje powinny dotrzeć 

do każdej miejscowości, a nie tylko wybranych. 

 

Radna Renata Szostak oznajmiła, iż podziela zdanie Radnej Ireny Kucharskiej.  

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że termin na rozpatrzenie wniosku to 3 miesiące. 

 

Wójt dodał, iż uważa, że w związku z terminem, powinna wyjść odpowiedz, ale ze 

wskazaniem, że koniec kadencji to nie jest dobry czas na tworzenie takiego ciała.  

 

Radna Magdalena Rzeczycka-Więckowska zwróciła się z pytaniem jakie przełożenie ma 

rada seniorów na radę gminy. 
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Kierownik OPS Anita Łukowiak odpowiedziała, że będzie to ciało doradcze. 

 

Komisje wypracowały stanowisko, że wystosowane zostanie pismo, bez rozstrzygania 

wniosku. 

 

Radna Renata Szostak zwróciła się z pytaniem, czy w gminie jest coś takiego jak 

sterylizacja psów. 

 

Wójt udzielił odpowiedzi, że sterylizacje się odbywają, ale dla psów w schroniskach i to 

reguluje gminny program opieki nad zwierzętami. 

 

Radna Magdalena Rzeczycka-Więckowska oznajmiła, iż zwrócił się do niej mieszkaniec 

Gralewa, który zgłosił, że bardzo długo w Gralewie świecą się lampy przy  PSZOK. 

 

Wójt odpowiedział, iż w takim razie temat należy zgłosić do MG-6, ponieważ to oni 

administrują obiektem i to oni ponoszą koszt energii zużytej na oświetlenie. 

 

Radna Magdalena Rzeczycka-Więckowska oznajmiła, iż zgłosili się do niej rodzice, 

których firma transportowa nie odebrała dzieci i twierdzą, że w takim razie będą dowozić 

dzieci do szkoły taksówką. 

 

Wójt oznajmił, iż temat jest procedowany i zostanie rozwiązany, ale racji jest kilka i każdy 

ma swoją. 

 

Radna Magdalena Rzeczycka-Więckowska zwróciła się z pytaniem, czy gmina ma już plan 

boiska w Janczewie i jaka jest sytuacja. 

 

Wójt poinformował, iż gmina ma już pozwolenie na budowę boiska. Natomiast w kwestii 

domu na zakręcie przygotuje informację na inne posiedzenie. 

 

Radna Krystyna Podsiadła poprosiła o interwencję do ZDW w sprawie złego stanu drogi  

w Janczewie na odcinku od początku miejscowości do kościoła oraz w sprawie rowu przy 

posesji Pana K. 

 

Ad. 16 

Zakończenie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji w związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia, zamknął                    

o godzinie 1700 posiedzenie Komisji Budżetu i Gospodarki oraz Komisji ds. Społecznych 

 i Oświatowych.  

 

Protokolant              Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki 

 

Joanna Krystosik              Ireneusz Kucner 

 

    Przewodniczący Komisji ds. Społecznych i Oświatowych 

 

                                                   Zbigniew Łukasiewicz 

 


